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 Phonetics - 9th  Class 

 Syllable structure اللفظي المقطع  هيكل 

 The general structure of a syllable consists of the following segments: 

 أجزاء  من اللفظي العام الهيكل يتكون: 

 Onset (obligatory in some languages, optional or even restricted in 

others)  

 غيرهال حداثالأ مقيدةأو  اختياري اللغات، بعض في إلزاميه - البداية) 

 Rime  

 Nucleus (obligatory in all languages)  

 (اللغات جميعل هإلزامي) النواة 

 Coda (optional in some languages, highly restricted or prohibited in 

others)  

 (غيرها في للغاية مقيدة أو محظورة اللغات، بعضل اختيارية) الكودا 

 Tree representation of a CVC syllable. 

 لفظيال مقطعلل شجرةلل التمثيل CVC 

 

 Strong and weak syllables المقاطع القوية والضعيفه    

 A close observation of English phonology will reveal that 

many syllables are weak; this is true of many other 

languages, but their constant occurrence and their importance 

makes it imperative to study them closely. 

 هذا الضعيفة؛ المقاطع من لكثير كشفي -الإنجليزية  الأصوات لعلم وثيقة مراقبة 

 دراستها يحتم وأهميتها ثابتال تواجدال تلك لكن -الأخرى  اللغات من لعديد ينطبق

 .كثب عن

 So it is necessary to study how these weak syllables are 

pronounced and where they occur in English. 

 في هاثوحدو الضعيفة المقاطع نطق كيفية دراسة الضروري فمن ولذلك 

 .. الانكليزية
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 What does “stress” mean? " التشديد" عبارة تعني ماذا   

 Stress is the relative emphasis that may be given to 

certain syllables in a word, or to certain words in a phrase or sentence. 

 جملة أو عبارة في الكلمات بعضأو ، كلمةال مقاطع لبعض يعطىنسبي تركيز  هوتشديد ال  

 The term is also used for similar patterns of phonetic prominence 

inside syllables. The word accent is sometimes also used with this 

sense. 

 لهجة أن كما -المقاطع داخل الصوتي بروزال من مماثلة لأنماط المصطلح يستخدم أيضا 

 .حسا  الأ هذا مع تستخدم الأحيان بعض في كلمةال

 

 What do we mean by: strong: and: weak:? 

 ؟:ضعيف: و: قوي: نعنيه الذي ما 

 In the present context, we are using these terms to refer to phonetic 

characteristics of syllables.  

 الصوتية المقاطع خصائص إلى للإشارة المصطلحات  نستخدم نحن - الحالي السياق في. 

 We could describe them partly in terms of stress (by saying, for 

example, that strong syllables are stressed and weak syllables 

unstressed), but until we describe what “stress" means such a 

description would be very useful. 

 تشدد  القوية المقاطع المثال، سبيل على بالقول،)التشديد  حيث من جزئياها وصف يمكن

 ( تشددلا  الضعيفةوالمقاطع 

 

 Rule    الحكم 

 The more important thing to note at present is that any strong syllable 

will have as its centre one of the vowel phonemes (or possibly a 

triphthong) but not Shwa. 

 علة حرف مركز باعتباره قوي لفظي مقطع أي هو الحاضر الوقت في نلاحظ أن الاهمو 

 SHWA ليس ولكن -واحد صوتل أحرف ثلاثة أي(triphthong) ربما أو) فونيماتلل
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 While comparing the weak syllables containing vowels with strong 

syllables, it is observed that vowel in a weak syllable tends to be 

shorter, of lower intensity and different in quality. 

 لاحظ نو ،هقوي مقاطع مع علة حروف على تحتويو  -هضعيف المقاطع بين المقارنة حين في 

 كثافةال نخفاضبإ -أقصر  كوني أن إلى يميل لفظيال مقطعال في ضعيفال علةال حرف أنه

 .  الجودة فختلاأو

 For example, in the other word " father /f ɑ: ə the second syllable, 

which is weak, is shorter than the first, is less loud and has a vowel 

that cannot occur in strong vowels. In a word like “bottle" /bɒtl/           

the weak second syllable contains no vowel at all, but consists 

entirely of the consonant. We call this a syllabic consonant. 

 و" /  كلمة "والد في المثال، سبيل على ɑ: ə الأول  من أقصرو - ضعيف -الثاني المقطع- 

  كلمة في -القويه  العلة أحرف في يحدث لا أن ويمكن علة أقل ويحتوى حرف عال بصوتو

 تماما يتكون لكن –أبدا  علة يحتوى حرف ولا ضعيف الثاني المقطع -bɒtl" / زجاجة" مثل

 مقطعيال ساكنال هذا نسمي ونحن - ساكن حرف من

 

 The vowel ( " shwa" )  ə 

 العلة حرف shwa) ə ) 

 The most frequently occurring vowel in English language is shwa ə, 

which is always associated with weak syllables. 

 هي الإنجليزية في العلة حرفل حدوثا الأكثر shwa- ضعيفةال المقاطعب مرتبطة دائماو  

 In quality it is mid (that is, half-way between close and open) and 

central (that is, half way between front and back). 

 في يعني ) وسطالو - (الفتح والإغلاق بين المنتصف فيى هو) -هى متوسطة الجودةب 

 (.والخلف الأمام بين منتصفال

 It is generally described as lax, that is, not articulated with much force 

and energy. 

 والطاقة القوة من الكثير مفصلية مع -متراخية نهاأ على يوصف عموما. 
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 Rule الحكم   

 Most of the weak syllables in English have shwa but it does not mean 

that all weak syllables have shwa   . 

 الإنجليزية لديها في الضعيفة المقاطع معظم shwa - المقاطع ضعف يعني لا هذا لكن 

 shwa أحتوائها على

  Learners of English will have to know about the proper placement of 

the shwa. 

 لل المناسب المكان الانجليزية دارسى يعرفshwa. 

 

 Here are some examples in which spellings act as guide to predict the 

weak syllable. 

 ضعيفال لفظيال مقطعلل للتنبؤ دليل بمثابة تكون هجاءلل أمثلةبعض  هنا 

- Spelt with " a '; strong pronunciation would be    æ 

attend    / ətend /                          character  /kærəktə/ 

barracks / bærəks /   

 Spelt سيكون قويال النطق ؛"أ" مع  æ 

- Adjectival endings spelt   " ate" ; strong pronunciation would be   eI         

intimate / IntImət /                         accurate/ækjərət / 

desolate/desələt/ 

 مكتوبة نهايتها الوصفي "ate" ب يكون قويال نطقالو eI 

 

 Close front and close back vowels  

 العلة حروفوالخلفي لالأمامي  الإغلاق  

 Two other vowels are commonly found in weak syllables, one close 

front (in the general area of i:  and i) and the other close back 

rounded (in the general region of u: and ʊ).  

 عموم في) واحدة جهة إغلاق -الضعيفه المقاطع في عادة توجد العلة أحرف من اثنان 

 (ʊو: يو من الشاملة )للمنطقة مدور خلفي(والأخر إغلاق  i:  and i من منطقةال
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 In strong syllables it is easy to distinguish i:  from ,u: from ʊ , but in 

weak syllables the difference is not so clear. 

 قويةال المقاطع في التمييز السهل من:i  ،من: أو من ʊ، الفرق الضعيفه المقاطع في ولكن 

 جدا واضح ليس

  For example, although it is easy enough to decide which vowel one 

hears in  " beat " or " bit" , it is much less easy to decide which vowel 

one hears in the second syllable of words such as, " easy" or " busy". 

 قليل "أو" ضرب" في سمعي علة حرف أي لاختيارقررأن ن السهل من الرغم على ،مثلا "  

 ليقرر أي حرف علة يسمع في " سهل " و " مشغول " بكثير اقل سهلة

 

 What is the weak form? 

 الضعيف؟ الشكل هو ما 

 English is a stress-timed language, which means that stressed 

syllables are equal in timing.  

 توقيتال فييه متساوشددة المت المقاطع أن يعنيو - للغة -مناسبتشديد  هي الإنجليزية. 

 In order to fit our words into this pattern, we tend to "squash" or 

compress other syllables or words occurring between stresses, in 

order to keep up with the more or less regular rhythm.  

 الكلمات أو المقاطع غيرل ضغطال أو "لقرع " ا نميل نحن -النموذجمع  كلماتنا تناسبت لكي 

 .ظممنإيقاع  أقل أو أكثر على حفاظلل -تشديد ال بين تحدث التي

 Therefore, compressing or "weakening" some sounds is necessary to 

keep the rhythm of English. 

 الإنجليزية إيقاع على حفاظضروري لل الأصوات بعضل" ضعافالإ" أو ضغطال ذلك،ل. 

 A weak form is the pronunciation of a word or syllable in an 

unstressed manner.  

 همشدد غير بطريقة مقطع أو نطقهو  ضعيفال شكلال 

 Of course, the difference between the strong form (stressed) and the 

weak form (unstressed) of a word is not apparent in writing, but in 

speech these two variations in pronunciation can be drastically 
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different.  

 ليس كلمةلل( مشددالغير) الضعيف شكلتوال( دشدمال) قويال شكلتال بين الفرق ،ا عطب 

 .هجذريو مختلفة تكون ثنينللأ الاختلافات النطقب ولكن ، الكتابةب واضح

 If spoken in isolation, the weak form of a word would probably be 

unintelligible. 

 مفهوم غير كوني أن المحتمل من -واحدةال كلمةلل ضعيفال كلالش - في عزلة تحدثال. 

 
 

 المعنى على ؤثري الشكلين بين الفرق. 

 Here is an example to show how strong and weak forms of a single 

word (that) can change the entire meaning of a sentence: 

 غيري أن يمكن( وهذا) واحدةال كلمةلل والضعف القوة أشكال كيف لاظهار مثال يلي فيما 

 :جملةلل كاملال معنىال

 John thinks that man is evil. /ð ə t/ 

This version of the sentence, with the weak (unstressed) form of that, 

means "John thinks all humans are evil." ə 

 د. / الشر هو الرجل أن يعتقد جون ə / الشكل هذا -(غير مشدد ) ضعيف - الإصدار حكم  

 أشرار البشر جميع يفكر جون" يعني -

 John thinks that man is evil. / æt/ 

This version of the sentence, with the strong (stressed) form of that, 

means "John thinks a specific (male) individual is evil."  

 جون -يعني  - الشكل هذا  -د ( دمشقوي ) - الإصدار حكم -الشر هو الرجل أن يعتقد جون 

 الشرير هو ذكر( الفردال) محدد يعتقد

 As indicated by this example, if a speaker unknowingly uses the 

strong form instead of the weak form, misunderstandings can occur. 

 الشكل من بدلا -قويال شكلال ستخدمي عرفةمغير  المتحدث كان إذا - يتبين المثال من 

 فهم سوء يحدث أن يمكنو - ضعيفال

 

 



  ANASF 

 7  

 

 There are two good reasons why weak  and strong syllables 

ought to be learnt 

 قوية الو هضعيفال المقاطعنتعلم  أن ينبغي لماذاين جيد نيسبب هناك 

First, teaching weak forms can help 

students improve their production of 

spoken English.  

 على الضعيفة التشكيلات طلاب تساعد أن يمكن أولا،

  منطوقة نجليزيةأ إنتاج تحسين

Because of the influence of their first 

language, foreign students tend to 

pronounce every word very clearly.  

 إلى الأجانب الطلاب يميل الأولى، لغتهم تأثر بسبب

 .جدا واضح بشكل كلمة كل نطق

As a result, their speech always sounds 

foreign, sometimes unintelligible, 

because enunciating each word in a 

sentence can disrupt the natural rhythm 

of spoken English. 

 بعضو ، أجنبي تصوب التعبير بدوي دائما ، نتيجةالو

 يمكن  جملةال في كلمة كل لفظو مفهوم، يرغالأحيان 

 ىتحدثمل الطبيعي الإيقاع في خللا يحدث أن

 .الانجليزية

Second, not knowing the weak 

form may inhibit students' 

comprehension of the English 

spoken by fluent speakers.  

 شكلتالالطلاب ب معرفة عدم الثاني،

 الطلاب استيعاب دون حولي قد الضعيف

 . بطلاقة بهاون يتحدث التي نجليزيةللإ

Therefore, acquiring weak 

forms is important not only for 

students' production of spoken 

English but also for their 

listening comprehension. 

 ليشكت على حصوللل ذلك، على بناء

 انجليزية لإنتاج طلابلل فقط ليس ضعيف

 .والفهم ستماعللا وأيضا هامة منطوقة

 The nature of stress التشدد طبيعة   

 All stressed syllables (or strong syllables) are more prominent than 

unstressed syllables (or weak syllables).  

 المقاطع أو)مشددة الغير  المقاطع من أكثر هبارزو( قوي المقطع أو) شددت المقاطع كل 

 (.هضعيفال

 Four different factors are important: 

 هامة رئيسية عوامل أربعة 

1. Stressed syllables are louder than unstressed syllables; (loudness) 
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 (الصخابهالغير مشددة ) المقاطع من صوتا أعلى هي هشددالم المقاطع 

2. The length of syllables; If one syllable is longer than the others there 

is quite a strong tendency to hear it as stressed; 

 تماما  اليه للاستماع قوي اتجاه هناك - الآخرين من أطول واحدال مقطعال إذا -المقاطع طول

   شددم

3. The pitch of the syllable: pitch in speech is related to the frequency 

of vibration of the vocal cords and to the musical notion of low and 

high pitched notes; 

 موسيقيمفهوم  وعلى الصوتية الحبال هتزازإب رتبطت التعبير درجة -قطعالمنبرة  في 

    النبرة ملاحظات وارتفاع نخفاضلا

4. A syllable will tend to be more prominent if it contains a vowel that 

is different in quality from neighbouring vowels (i.e look at vowels 

against vowels encountered in weak syllables) 

 ف وحرلل جودةال مختلف علة حرف على حتويأ إذا بروزا أكثرون كي مقطعال وعادة

 (هضعيفال لمقاطعل جهوام علةال حروف إلى ننظر) المجاورة

 

 How do you say teacher? ؟معلم تقول أن يمكنك كيف   
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 Word Stress Rule   همشددلا لمةالك قاعدة 
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 Sentence Stress in English 

 Sentence stress is the music of spoken English. Like word stress, 

sentence stress can help you to understand spoken English, 

especially when spoken fast. 

 ملةلجوا - المشدده كلمةلا مثل -المنطوقة لانجليزيةل موسيقى هيالمشدده  الجملة 

 سريعلا تحدثال عند خصوصا -تحدثا الإنجليزية فهم على تساعدكالمشددة 

 Sentence stress is what gives English its rhythm or "beat". You 

remember that word stress is accent on one syllable within a 

word. Sentence stress is accent on certain words within a 

sentence. 

 لهجةددة شالم كلمةال أن ذكرتتو -" ضرب"أو إيقاع الإنجليزيةمشدده ال الجملة عطيت 

 معينة في الجملة  كلماتل لهجة هيالمشددة  الجملة - كلمةالفي  واحد مقطعل

 Most sentences have two types of word: 

 الكلمةأنواع  من اثنينلها  الجمل معظم: 

 content words محتوى الكلمات  

 structure words هيكل الكلام    

 Content words are the key words of a sentence. 

 الجملة كلماتل مفتاح هي كلامال محتوى  

  They are the important words that carry the meaning or sense.  

 حسا الإ أو معنىال تحمل المهمة الكلمات 

 Structure words are not very important words.  

 جدا مهمة كلمات ليست اتمكلال هيكل 

 They are small, simple words that make the sentence correct 

grammatically.  

 نحويا صحيحة الجملة تجعل بسيطة وبكلمات صغيرة، هي. 

 If you remove the structure words from a sentence, you will 

probably still understand the sentence 

 الجملة تفهم سوف المحتمل منف الجملة، من الكلمات بإزالة قمت إذا 
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 Imagine that you receive this telegram message: 

 برقيةرسالة  تيلقت كأن تخيل : 

 

 

 
 

 
 

 Rules for Sentence Stress in English 

 الإنجليزية في الجملةتشديد  قواعد 

 The basic rules of sentence stress are: 

 على التشديد  حكملل الأساسية القواعد  

1. content words are stressed  

 الكلماتمحتوى  ديشدت  

2. structure words are unstressed  

 الغير مشدد لامالك هيكل 

3. the time between stressed words is always the same 

 دائما نفسهالمشدده  الكلمات بين الوقت  
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 Content words - stressed المشدده - الكلمات محتوى  

 
 

 Structure words – unstressed   مشددالغير  –الكلام  هيكل

 
 


